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Jõhvis, 18. aprillil 2022, nr 1-5.13/4 

 

 

Koosoleku algus kell 17.00 

                   lõpp kell 18.15 

 

 

Koosolekut juhatas hariduskomisjoni esimees Tea Allikmäe, protokollis volikogu kantselei juhataja-

jurist Piia Lipp. 

 

Osa võtsid: komisjoni liikmed (registreerimisleht lisatud) ning vallavalitsusest vallavanem Maris 

Toomel ja haridus-, kultuuri- ja spordinõunik Maria Laanemäe. 

 

 

Päevakorras: 

1. Jõhvi valla põhikoolide õppe- ja kasvatusala töötajate kvalifikatsiooninõuete täitmise seire 

algatamine. 

2. Jõhvi valla arengukava arutelu haridusvaldkonna osas. 

3. Jõhvi Vallavolikogu 21. aprilli 2022 istungile esitatud eelnõude tutvustamine. 

4. Muud küsimused. 

 

 

1. Jõhvi valla põhikoolide õppe- ja kasvatusala töötajate kvalifikatsiooninõuete täitmise seire 

algatamine. 

Päevakorrapunkti juhatas sisse komisjoni esimees Tea Allikmäe, kes teavitas komisjoni liikmeid, et 

tegemist on uue teemaga, mille osas annab ülevaate vallavalitsuse haridus-, kultuuri- ja spordinõunik 

Maria Laanemäe. 

Maria Laanemäe: Haridus- ja Teadusministeeriumi (HTM) ministri määruse muudatuste kohaselt 

peaksid kohalikud omavalitsused üle vaatama kas Eesti Hariduse Infosüsteemi (EHIS) kantud 

õpetajate kvalifikatsiooni andmed on ajakohased, st kas need vastavad tegelikult vastava aine 

õpetajale kehtestatud kvalifikatsiooninõuetele. Ministeerium on seisukohal, et EHISes olevad 

andmed ei vasta täies mahus tegelikkusele. Tuleb kaardistada iga õpetaja osas tegelik kvalifikatsioon 

ja vastavus neile ning EHISesse tuleb vajalikud parandused vastavalt tegelikule olukorrale sisse viia. 

Jõhvis algatame protsessi, mille planeerime lõpule viia uue kooliaasta alguseks. Kui mõne õpetaja 

kvalifikatsioon ei vasta nõuetele, plaanime neid õpetajaid motiveerida, seda siis kas täiendkoolituste 

või -õppele suunamisega, et saavutada vastavus kvalifikatsiooninõuetele. 

Irina Šulgina: andmed EHISes on tõesti vanad ning need tuleks üle vaadata. 

Maria Laanemäe: õpetaja võib olla EHISesse kantud teatud kvalifikatsiooniga, kuid teda 

rakendatakse tegelikult muus valdkonnas kui algselt, kui andmed EHISesse kanti. 

Anne Endjärv: EHISesse ei ole kantud ka andmeid eesti keele oskuse vastavuse kohta. 

Maria Laanemäe: kuigi HTMi valimis, millistes koolides seire läbi viia, Jõhvi koole ei ole, viime 

meie koolides seire läbi, et kontrollida, kas andmed EHISes on tõesed või tuleb neid 
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parandada/ajakohastada. Kuna osalen vastavas HTMi poolt moodustatud töögrupis, on mul olemas 

teadmine kuidas seiret läbi viia. Esialgu ei puuduta seire lasteaedu, kuid olukord muutub, kui 

Riigikogu kehtestab uue alushariduse ja lapsehoiu seaduse. 

Maris Toomel: mida uus seadus kohalikele omavalitsustele veel kohustuseks paneb, võrreldes kehtiva 

seadusega? 

Anne Endjärv: Riigikogu menetluses oleva alushariduse ja lapsehoiu seaduse kohaselt peab alates 

01.09.2027 lasteaia õppekeeleks olema eesti keel, lisaks tuleb lasteaias tööle rakendada haridusliku 

erivajadusega lapse õppe koordineerija. 

 

2. Jõhvi valla arengukava arutelu haridusvaldkonna osas. 

Tea Allikmäe: saatsin komisjoni liikmetele välja Jõhvi valla arengukava kektiva redaktsiooni. 

Komisjonis tahaks käsitleda haridus ja noorsootöö valdkonda puudutavat – punktis 1 Arengueeldused, 

alapunkti 1.12, punktis 5 Tegevusvajaduste kava, alapunkti 5.3 ja punktis 6 Prioriteetsused, punkti 

6.1 Tegevusvajaduste prioriteetsused valdkonniti alapunkt 6.1.1. 

Esmalt küsin, et kas komisjoni liikmed nõustuvad senise käsitlusega, et haridus ja noorsootöö 

kajastatakse koos või peaks arengukavas hariduse valdkonda käsitlema eraldi? 

Komisjoni liikmed leidsid, et võiks jätkata hariduse- ja noorsootöö kajastamist koos. 

Toimus arutelu kehtiva arengukava muutmise teemal. 

Tea Allikmäe: millest tulenevalt on arengukavas antud hinnang, et Jõhvis pakutav haridus on Eesti 

keskmisel tasemel (punkt 1.12.1.1.)? 

Maria Laanemäe: ma ei mäleta, et pakutava haridustaseme osas oleks tehtud uuringuid, eeldan, et see 

lause on sisse jäänud endistest tekstidest ja sellele ei ole varem tähelepanu pööratud. 

Tea Allikmäe: arengukava punktis 1.12.1.5 on märgitud, et erialahariduse edendamise ning elukestva 

õppe arendamise eesmärgil on sõlmitud koostöölepingud Ida-Virumaa Kutsehariduskeskuse, Tallinna 

Tehnikaülikooli Virumaa kolledži ja Eesti Maaülikooliga. Kas need lepingud on tegelikult  olemas ja 

toimivad? Ning millisel eesmärgil on lepingud sõlmitud? 

Lepiti kokku, et Maria Laanemäe selgitab olukorra – kellega ja millistel eesmärkidel on lepingud 

sõlmitud ning kuidas neid rakendatakse. 

Tea Allikmäe: punkti 1.12.1.9 tuleb täiendada programmidega, milles koolid veel osalevad. 

Irina Šulgina: välja tuleb jätta tegevused, mis on juba ellu viidud, nt riigigümnaasiumi olemasolu ja 

selle uus hoone. 

Maris Toomel: selle punkti sõnastuse võiks asendada riigigümnaasiumi koostööga, mis igati toetab 

arengut. 

Tea Allikmäe: kas Jõhvi Vene Põhikooli hoone rekonstrueerimine on veel aktuaalne teema? 

Irina Šulgina: need teemad mis on selles arengukavas nimetatud ei ole enam aktuaalsed, samamoodi 

kooli staadioni rekonstrueerimine. 

Hälis Värimäe: lisama peaks arengut toetavatesse tegevustesse punkti lastevanemate nõustamise 

kohta, see on väga oluline teema. 

Tea Allikmäe: punkti 1.12.1.14 peaks lisama ka Jõhvi Põhikooli hoone lisaruumide  vajaduse. 

Linna Mihkelson: Jõhvi võiks kavandada erivajadustega laste kooli rajamine, sest erivajadustega lapsi 

on väga palju. 

Rainer Asuküla: arengukavas viidatud Eesti keskmine haridus – see tuleks siiski ümber sõnastada. 

Tea Allikmäe: eesmärgiks tuleb seada parima hariduse andmine. 

Rainer Asuküla: arengukava järgi saadetakse lapsed vaid Eestis asuvatesse ülikoolidesse, miks mitte 

mujal maailmas asuvatesse ülikoolidesse? 

Tea Allikmäe: see mõte tuleb kajastada eesmärkides. 

Hälis Värimäe: arengukava peaks kajastama ka Jõhvi koolides kolme keele õppe võimaluse. 

Raili Oks: arengut takistavatest piirangutest tuleks välja võtta Jõhvi Lasteaedade majade eraldi 

nimetamine ning jätta vaid asutuse nimi, sest rekonstrueerimistegevuse jätkamist vajavad kõik kolm 

hoonet. 

Irina Šulgina: Jõhvi Vene Põhikooli hoone huvikeskuse poolt on vaja rekonstrueerida ja see säte 

tuleks arengukavasse lisada. 



  

Tea Allikmäe: kas huvikooli õpetajate madalam palk põhikooli õpetajate võrdluses? 

Maris Toomel: huvikoolide õpetajate palkasid küll tõsteti, kuid väiksem on ta ikkagi, võrdluses 

põhikooli õpetajatega, mistõttu võiks arengukavasse sisse jääda. 

Hälis Värimäe: kas Jõhvis peaks olema kõrgkool (punkt 1.12.2.2.3)? 

Maris Toomel: iseenesest ei ole kõrgkooli puudumine arengut takistavaks teguriks. 

Rainer Asuküla: rajatava IT kooliga (koodikool) peaks vald ka koostööd tegema. 

Tea Allikmäe: õpetajate kõrge vanuse tõttu tuleks eesmärgiks võtta noorte õpetajate leidmine ja 

motiveerimine tulemaks tööle Jõhvi koolidesse, rajada võiks spetsialistide maja, formaalse ja 

mitteformaalse hariduse lõimumine on aeglane, noortekeskuse ruumid on napid. 

Tea Allikmäe: viin esitatud muudatusettepanekud arengukavasse sisse ja saadan kõikidele komisjoni 

liikmetele veel üle vaatamiseks ja vajadusel parandamiseks/täiendamiseks. Teiste teemade osas ootan 

komisjoni liikmetelt ettepanekuid arengukava muutmiseks järgmise hariduskomisjoni koosoleku 

ajaks.  

 

3. Volikogus arutusele tulevad eelnõud. 

Tea Allikmäe: Jõhvi Vallavolikogu aprillikuu istungile haridusteemalisi eelnõusid ei esitatud, kõikide 

eelnõudega on võimalik tutvuda valla kodulehel. 

Eelnõus „Vallavanemale, abivallavanematele ja vallavalitsuse liikmetele ametiülesannete täitmisel 

tehtud kulude hüvitamise ning soodustuste määramise kord“ rakendatakse vallavanemale, 

abivallavanematele ja valitsuse liikmetele samu hüvesid ja soodustusi, mis vallavalitsuse 

teenistujatele. 

 

4. Muud küsimused. 

Koolide ja lasteaia direktorid andsid arvulise ülevaate asutustes käivatest Ukraina lastest. 

 

 

Järgmine hariduskomisjoni koosolek toimub 16. mail 2022, algusega kell 17.00. 

 

 

 

 

 

Tea Allikmäe 

Koosoleku juhataja       

 


